
Szám: I-15-21/2023. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 

Készült: Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és Ügyrendi   

Bizottságának 2023. november 22-én a Tatai Közös Önkormányzati 

Hivatal dísztermében megtartott ülésén 

 
 

Jelen vannak:   dr. Varga András bizottsági elnök 

    Robozné Schőnfeld Zsuzsanna, bizottsági tag 

    Kovács Attila bizottsági tag 

    Horváth László bizottsági tag 

    Lengyel Zsolt bizottsági tag   

    Magyar Balázs bizottsági tag  

    Kaszál József bizottsági tag 

    Kőszegi Istvánné bizottsági tag 

 

Az ülésről távol van: Magó Ottó bizottsági tag 

  

Tanácskozási joggal megjelent:   Michl József polgármester 

       Rigó Balázs alpolgármester 

       dr. Horváth József jegyző 

       dr. Lantai Éva aljegyző 

       dr. Korencsi Melinda jegyzői kabinetvezető 

            

A hivatal részéről jelen van: Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi 

irodavezető 

dr. Bakos Zsolt városépítészeti és 

vagyongazdálkodási irodavezető 

Csicsainé Rischl Anna humánszolgáltatási 

irodavezető-helyettes 

Kamarás Dorottya főépítész 

Németh Marienn intézményi referens 

Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

Vargáné Boda Anikó jegyzőkönyvvezető 

 

Meghívást kapott: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági 

Hivatalának vezetője 

 Berczelly Attila a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 

 Ströcker Zoltán a KEV Kormányhivatal Tatai 

Járási Hivatal vezetője 

 dr. Mózes István a KEV Kormányhivatal Tatai 

Járási Hivatal foglalkoztatási osztály vezetője 
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 Vámosiné Illés Márta önkormányzati 

kapcsolattartó 

 

Melyből megjelent: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági 

Hivatalának vezetője 

 Berczelly Attila a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 

 Ströcker Zoltán a KEV Kormányhivatal Tatai 

Járási Hivatal vezetője 

 dr. Mózes István a KEV Kormányhivatal Tatai 

Járási Hivatal foglalkoztatási osztály vezetője 

 Vámosiné Illés Márta önkormányzati 

kapcsolattartó 

 

dr. Varga András a bizottság elnöke köszönti Michl József polgármestert, Rigó 

Balázs alpolgármestert, dr. Horváth József jegyzőt, dr. Lantai Éva aljegyzőt, a hivatal 

munkatársait és a meghívott vendégeket. Elmondja, hogy Magó Ottó bizottsági tag 

betegsége miatt nem tud részt venni a mai ülésen. 

Megállapítja, hogy a bizottság 8 fővel határozatképes.  

Ismerteti a meghívó szerinti napirendi pontokat, melyek a következők: 

 
N A P I R E N D : 

 

1. A) Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati rendelete módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

    Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Herczegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető-

helyettes 

Meghívott: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági Hivatalának 

vezetője 

B) A folyószámlahitel biztosítása a 2024. évre 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Herczegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető-

helyettes 

 

2. Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI.30.) 

önkormányzati rendeletének módosítása 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

    Kamarás Dorottya főépítész 
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3. Rendelet-tervezet a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:  Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

Meghívott: Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 

 

4. A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft-vel kapcsolatos döntések meghozatala 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

Meghívott: Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 

 

5. A) Tájékoztató a Tatai járás munkaerő-piaci helyzetéről 

Előterjesztő: Ströcker Zoltán a KEV Kormányhivatal Tatai Járási 

Hivatal vezetője 

 dr. Mózes István a KEV Kormányhivatal Tatai Járási 

Hivatal foglalkoztatási osztályvezetője 

B) Tájékoztató Tata Város Önkormányzata és a helyi gazdaság szereplőinek 

partnerségi kapcsolatáról 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó:  Vámosiné Illés Márta önkormányzati kapcsolattartó 

 

(Az 1-5. napirendi pontok a képviselő-testület 2023. november 29-i ülésének 

tervezett előterjesztései.) 

 

6. A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázatra 

beérkezett jelentkezések elbírálása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

 

7. Bérleti jog kérése (zárt ülésen tárgyalandó) 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 

8. Tájékoztató a lakbérkintlévőségek alakulásáról (zárt ülésen tárgyalandó) 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 
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dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása a napirendi pontokkal kapcsolatban.  

A bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogadja a napirendi 

pontokat és a következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   134/2023. (XI.22.) határozata 

a bizottság napirendjéről 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a I/15-21/2023. sz. meghívóban 

szereplő napirendi  pontokat elfogadja az alábbiak szerint: 

 
N A P I R E N D : 

 

1. A) Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati rendelete módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

    Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Herczegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető-

helyettes 

Meghívott: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági Hivatalának 

vezetője 

B) A folyószámlahitel biztosítása a 2024. évre 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Herczegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető-

helyettes 

 

2. Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI.30.) 

önkormányzati rendeletének módosítása 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

    Kamarás Dorottya főépítész 

 

3. Rendelet-tervezet a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:  Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

Meghívott: Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 
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4. A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft-vel kapcsolatos döntések meghozatala 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

Meghívott: Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 

 

5. A) Tájékoztató a Tatai járás munkaerő-piaci helyzetéről 

Előterjesztő: Ströcker Zoltán a KEV Kormányhivatal Tatai Járási 

Hivatal vezetője 

 dr. Mózes István a KEV Kormányhivatal Tatai Járási 

Hivatal foglalkoztatási osztályvezetője 

B) Tájékoztató Tata Város Önkormányzata és a helyi gazdaság szereplőinek 

partnerségi kapcsolatáról 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó:  Vámosiné Illés Márta önkormányzati kapcsolattartó 

 

(Az 1-5. napirendi pontok a képviselő-testület 2023. november 29-i ülésének 

tervezett előterjesztései.) 

 

6. A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázatra 

beérkezett jelentkezések elbírálása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

 

7. Bérleti jog kérése (zárt ülésen tárgyalandó) 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 

8. Tájékoztató a lakbérkintlévőségek alakulásáról (zárt ülésen tárgyalandó) 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 

 
dr. Varga András bizottsági elnök javasolja Kőszegi Istvánné bizottsági tagot a 

jegyzőkönyv hitelesítőjének személyére: 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága a bizottsági ülésről készített 

jegyzőkönyv hitelesítésére Kőszegi Istvánné bizottsági tagot 

bízza meg, 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 
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                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   135/2023. (XI.22.) határozata 

a bizottsági jegyzőkönyv hitelesítőjének személyéről 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a bizottsági ülésről készített 

jegyzőkönyv hitelesítésére Kőszegi Istvánné bizottsági 

tagot bízza meg. 

   Határidő: a bizottsági ülést követő 15. nap 

   Felelős:    dr. Varga András, a bizottság elnöke 

 

 

 

1. napirendi pont: 

Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről 

szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati rendelete módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

   Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Herczegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető-helyettes 

Meghívott: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági Hivatalának vezetője 

B) A folyószámlahitel biztosítása a 2024. évre 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Herczegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető-

helyettes 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tata Város Önkormányzatának 

2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati rendelete 

módosításáról szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati 

rendelete módosításáról szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 6 igen, 2 nem szavazattal elfogad, és a következő 

határozatot hozza: 
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                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   136/2023. (XI.22.) határozata 

Tata Város Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati 

rendelete módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati 

rendelete módosításáról szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2023. november 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra 

bocsátja a 2024. évre szóló folyószámlahitel biztosításáról szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a 2024. évre szóló folyószámlahitel 

biztosításáról szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 7 igen, 1 nem szavazattal elfogad, és a következő 

határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   137/2023. (XI.22.) határozata 

a 2024. évre szóló folyószámlahitel biztosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a 2024. évre szóló folyószámlahitel 

biztosításáról szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2023. november 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

2. napirendi pont: 

Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI.30.) 

önkormányzati rendeletének módosítása 

Előterjesztő: Michl József polgármester 
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Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

  Kamarás Dorottya főépítész 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Kamarás Dorottya főépítész elmondja, hogy az állami főépítésznek a záró szakmai 

véleménye még nem érkezett meg, a mai napon jár le az 5. nap, ami még 

rendelkezésére áll a záróvélemény kiadásához. Valószínűleg a mai napon fog 

megérkezni, amit a képviselő-testület üléséig csatolni fognak az anyaghoz. 

 

Lengyel Zsolt bizottsági tag elmondja, hogy valószínű, hogy ez a protokoll, de úgy 

gondolja, hogy ezen változtatni kellene. Az nagyon jó, hogy úgy szerepel az 

előterjesztében, hogy „ez fog a helyére kerülni”, csak az a gond, hogy mire kikeresik, 

hogy mi az eredeti, addig sok idő elmegy. Javasolja, hogy ha ilyen van, akkor a 

konkrét cím szerepeljen az anyagban. 

 

Kamarás Dorottya főépítész elmondja, hogy az anyag terjedelme miatt nem tudták 

ezt az előterjesztéshez csatolni, és ezért került bele az előterjesztésbe, hogy a 

honlapon elérhető a teljes anyag. A honlapon a véleményezésre szánt anyag egyben 

megtalálható. Ott van egy felsorolás, hogy mi változik - ezt a felsorolást 

augusztusban döntötte el a képviselő-testület, amit akkor az előterjesztéshez is 

csatoltak, a rajzi felületen ezek a változások lettek átvezetve. Ott megvan a lista, 

illetve augusztusban, amikor döntött a képviselő-testület arról, hogy hogyan 

módosítják a helyi építési szabályzatot, akkor is ott volt a lista, hogy mik azok, amik 

változnak.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI.30.) 

önkormányzati rendeletének módosításáról szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 

19/2022. (XI.30.) önkormányzati rendeletének 

módosításáról szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 6 igen, 2 nem szavazattal elfogad, és a következő 

határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   138/2023. (XI.22.) határozata 

Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2019. 

(IV.25.) önkormányzati rendelet módosításáról 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 

19/2022. (XI.30.) önkormányzati rendeletének 

módosításáról szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2023. november 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

3. napirendi pont: 

Rendelet-tervezet a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

Meghívott: Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetője elmondja, hogy a 

Rend-ház Kft-nek ezzel a képviselő-testületnek vélhetően pozitív döntésével majd a 5 

létesítményben lesz szerepvállalása, amiből december 1-től háromban teljes 

egészében az üzemeltetés feladatait is vállalni fogja. Ez egy olyan új helyzet lesz a 

Kft. életében, ami azt feltételezi, hogy az új létesítményeknek a működési, 

nyitvatartási struktúrája átszervezést fog a vezetés részéről progrosztizálni. Ennek az 

átszervezésnek egyik része pl. a munkaszerződéseknek egy olyan módosítása, ami 

lehetővé teszi azt a működési elvet, hogy a nyitva tartás a törzsmunkaidőn kívül is 

biztosított legyen. Ez a munkavállaló számára gyakorlatilag előnyösebb 

munkaszerződési feltételeket biztosít. Erről tájékoztatni fogja a tulajdonost a 

későbbiekben.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) önkormányzati 

rendelet módosításáról szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) 

önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 
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                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   139/2023. (XI.22.) határozata 

a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a közművelődésről szóló 12/2019. (IV.25.) 

önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2023. november 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

4. napirendi pont: 

A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft-vel kapcsolatos döntések meghozatala 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

Meghívott: Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetője 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Lengyel Zsolt bizottsági tag elmondja, hogy nagyon örül annak, hogy megépül és 

átadásra kerül a Tudásközpont. Kérdése, hogy miért kell az önkormányzatnak  

14.000.000 Ft + ÁFA-t kifizetni egy külső cégnek, hogy a könyvtárat elköltöztesse? 

Miért nem tudja megoldani az önkormányzat saját cégeivel, illetve miért nem lehet a 

könyvtárban a könyvek elhelyezését rábízni a szakképzett könyvtári dolgozókra. 

Javasolja ennek átgondolását, hogy ezt a több mint 14 M Ft-ot ne kelljen kifizetni. 

 

Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetője elmondja, hogy a 

ezek a kérdések még benne is megfogalmazódtak a kezdet kezdetén, mert nyilván a 

költözés, az mindenki számára ismert dolog.  Mindenki költözött már és  költöztetett, 

de ez más. A többi könyvtár, aki már költözött, mindenki azért vett igényben ilyen 

költöztetőcéget, mert ez egy kifejezetten szakmai munka. 1800 fm könyvet kell 

átvinni úgy, hogy ahogy leemelik a polcról, abból a dobozból vegyék ki, és ugyanoda 

tegyék vissza, ahogy azt a könyvtárakra vonatkozó jogszabály a katalógusrendszert 

az  elhelyezésre előírja. Hozzá nem értő, kb. 2 év alatt tudná ezeket a helyére tenni, 

ők pedig megfelelő eszközökkel, a könyvállomány megfelelő megóvásával teszik ezt. 

Amikor utána járt és megnézte, hogy hol volt költöztetés, gyakorlatilag ugyanígy 

csinálták. Abból a három ajánlatból, amiből még júniusban kiválasztásra került a 

győztes pályázó, abból azt tudta megállapítani, hogy ezzel a céggel költöztettek sok 

helyen a megyében. Egy olyan kiváló szakemberről van szó, aki maga is könyvtáros 

volt. A könyvek költöztetése mellé még az is hozzátartozik, hogy abba az épületbe, 



 11 

ahova beviszik, ők kialakítják azt a logisztikai, költöztetési, technikai körülményeket, 

amivel nem okoznak kárt, tehát ki fogják alakítani azt a rendszert hozzá, ami 

egyébként lehetővé teszi azt, hogy ebben a vadonatúj épületben ne okozzanak 

semmiféle kárt. 25 munkanapig fog tartani a költöztetés, úgy, hogy gyakorlatilag 

ezzel foglalkoznak, egész nap. Bár jó lenne valahogy megspórolni ezt a 14.000.000 

forintot, de az már többször bebizonyosodott, hogy a nagy spórolásban végén 

drágább lesz a dolog. 

Kéri, hogy ezt azért fogadják el, mert a biztonság, a gyorsaság, és a megfelelő 

szakértelem, ami ahhoz szükséges ahhoz, hogy ezt minél hamarabb újra az olvasók 

számára biztosítani tudják ezt a szolgáltatást, ennek igazából ez az ára, ráadásul újra 

kellett tárgyalni ezt a dolgot, és nem módosították a még júniusban adott ajánlatukat 

és még olyan egyéb dolgokat is be tudtak vonni a szolgáltatásokba, amiről úgy 

gondolja, hogy majdnem a jó partneri viszony érdekében született meg részükről. 

Szétszedik és összerakják a bútorokat, mert a bútor állományt is költöztetik. Mivel 

kiváló könytári szakemberről van szó, arra is meg fogja őket kérni, hogy adjanak egy 

olyan ajánlást, hogy ebben az új épületben, aminek a műszaki tulajdonságait – 

páratartalom, hőmérséklet, levegőmozgás stb. - még nem nagyon ismerik,  hogy lehet 

átvészelniük a könyvállománnyal biztonságosan azt az időszakot, amikor még az 

épület maga nem érett be arra, hogy ilyen nagy mennyiségű érzékeny anyagot 

tároljanak benne, tehát az egy következő kérdés lesz, hogy az új elhelyezést követően 

milyen feltételeket kell biztosítani ahhoz, hogy ne károsodjanak a könyvek, 

dokumentumok. 

  

dr. Horváth József jegyző elmondja, hogy  7 évvel ezelőtt az egyetem három 

karának a könyvtárát vonták össze, és teljesen új helyre költöztették, és ezt csak 

szakcéggel lehet megoldani. Ez olyan speciális tudást igényel, amihez megfelelő 

dobozokat használnak, megfelelő kartonrendszert, minden felelősséget vállalnak. Egy 

egyetemi könyvtár olyan értelembe érzékenyebb, hogy több olyan anyag van benne, 

ami értékesebb vagy nagyobb védelmet követel. Egyetlen darab könyv nem sérült 

meg, olyan jó technikával, olyan autókkal szállítják, olyan szállító munkások, akik 

nem csak pakolják a könyveket, hanem olyanok jönnek, akik úgymond szeretik a 

könyvet is megbecsülik,  és figyelnek rá. Úgy gondolja, hogy ezt nem is lehet 

megspórolni és az, hogy még a bútorállomány költöztetését is vállalják, ez egy külön 

nagy dolog, mert azt esetleg lehetett volna sajáttal, de így vállalták ők is logikus 

módon, hogy akkor ütemezett emberrel megoldják. Soknak tűnik, de valójában ha 

lebontják az időre, a könyvek mennyiségére - itt a teljes tömör raktárnak a feltöltése, 

a raktári állománynak a kezelése is benne van - akkor ez egyáltalán nem olyan sok. 

Nyugtatna mindenkit, hogy ezt így szabad csinálni, mert egyébként kaotikus helyzet 

alakul ki, és munkavédelmileg is ez egy sokkal jobb megoldás, mert a könyvtáros 

hölgyekre nem tudnák rábízni ezt a mennyiséget, ezt a súlyt, ők nem tudnák 

megcsinálni, egyedül a Tatai Városgazda Nonprofit Kft. maradt, de inkább 

szakcéggel javasolja ezt megoldani. 

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a Tatai Rend-ház Kft-vel kapcsolatos döntések meghozataláról 

szóló előterjesztést: 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Rend-ház Kft-vel kapcsolatos döntések 

meghozataláról szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   140/2023. (XI.22.) határozata 

a Tatai Rend-ház Kft-vel kapcsolatos döntések 

meghozataláról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Rend-ház Kft-vel kapcsolatos döntések 

meghozataláról szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2023. november 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

5. napirendi pont: 

A) Tájékoztató a Tatai járás munkaerő-piaci helyzetéről 

 Előterjesztő: Ströcker Zoltán a KEV Kormányhivatal Tatai Járási 

Hivatal vezetője 

 dr. Mózes István a KEV Kormányhivatal Tatai Járási 

Hivatal foglalkoztatási osztályvezetője 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Ströcker Zoltán a KEV Kormánhivatal Tatai Járási Hivatal vezetője elmondja, 

továbbra is jól áll a járás, illetve a város. Megnézve a makrogazdasági mutatókat 

továbbra is az a tendencia, hogy az álláskeresők száma nem emelkedik, ez 

megnyugtató mind a járási hivatal, mind a  fiskális politika irányítói számára, mert 

kiszámítható a munkaerőpiac, továbbra is több a nyilvántartott álláshely, mint a 

pályázó álláskereső, tehát gyakorlatilag azt lehet mondani, hogy a tendencia az 

továbbra is ez. 

  

Lengyel Zsolt bizottsági tag elmondja, hogy az előterjesztésben olvasható, hogy 

tartósan munkanélküli az, aki egy év után is munkanélküli. Emlékezete szerint a 

vendéglátói parkba, illetve a kereskedelembe is nagyon nagy hiányok vannak. 

Kérdése, hogy ezeket az embereket miért nem tudjuk ezekre a helyekre például 

elhelyezni. 
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Ströcker Zoltán a KEV Kormánhivatal Tatai Járási Hivatal vezetője elmondja, 

hogy elsősorban a munkavállaló motivációja kell ahhoz, hogy ezekbe a 

munkakörökbe elhelyezkedjen, tehát ha számára van hajlandóság vagy van 

ambíciója, akkor el tud helyezkedni. Az anyagban is szerepel, hogy a társadalomnak 

mindig van egy rétege, aki a munkaerőpiacon valami oknál fogva nem az aktív 

oldalon áll, vagy csak a csodát várja, vagy azt a munkahelyet keresi, ami számára 

megfelelő, tehát ha nincs neki motivációja, akkor nem tudják arra kötelezni, hogy 

ezekben a szektorokban dolgozzon, a végzettség is szükséges hozzá, tehát nem 

feltétlenül a hivatalon múlik, hanem a munkavállalón. 

 

dr. Mózes István a KEV Kormányhivatal Tatai Járási Hivatal foglalkoztatási 

osztályvezetője elmondja, hogy van egy másik oldal is, ez pedig a munkaadói oldal, 

hogy milyen igények, milyen elvárások vannak egy ránézésre egyszerűbbnek tűnő 

munkakör kapcsán is, tehát az a munkavállaló, aki egyik nap megy, másik nap nem 

megy, majd nem tudja a műszakot megfelelő intenzitással végig teljesíteni. Ennek 

lehet különböző oka, egészségügyi, mentális, szociális, tehát nem tudja egy kis- és 

középvállalkozás feltétlenül azt a hátrányt bevállalni, ami egy nem feltétlenül teljes 

értékű munkavállaló alkalmazását jelentené.  Óriási verseny van a piacon a 

vállalkozások között is, jó munkavállaló verseny van. A következő időszakra a 

legnagyobb kihívás, hogy pontosan ebből a potenciális munkavállalói körből 

kiválasszák azokat, akik még valamilyen módon visszavezethetőek a munkaerőpiacra 

különböző szolgáltatásokkal, különböző esetlegesen anyagi támogatással helyzetbe 

tudják hozni. Ez egy nagyon nehéz feladat, lehet látni az anyagban is, hogy több mint 

100 fő a tartósan álláskeresők száma, és ennek egy jelentős része sajnos idősebb korú 

is már, tehát ez mind olyan akadály, amin nagyon nehezen lehet változtatni. A jövő 

évnek az egyik kihívása az lesz, hogy ebből a körből próbáljanak meg minden olyan 

személynek személyre szabott segítséget adni, ami esélyt ad arra, hogy vissza tudjon 

menni a munkapiacra, hiszen az a közös cél, hogy ebből a körből, aki képes és 

szeretne is, az találjon megfelelő munkahelyet magának. 

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag elmondja, hogy nagyon becsülendő 

az, hogy a diákok is a munkaerő piacon megjelennek és a helyi vállalkozások és 

cégek támogatják az ő munkalehetőségeiket. Szép számok szerepelnek a statisztikai 

adatban is, öröm, hogy a fiatalok dolgozni szeretnének, és ezzel egy kicsit a jövőjüket 

előkészülve megpróbálnak a munkaerőpiacon tájékozódni. Valószínűleg segíti őket 

abban is, hogy hol helyezkedjenek el, akár középiskolás révén hova milyen irányban 

menjenek továbbtanulni. Óriási dolog, hogy Tatán a munkaadók nagy számban 

segítik ezt a lehetőséget. Jó volt látni, hogy 2023-ban 338 diák a közöségben 

dolgozott, ez egy nagyon szép szám és az is, hogy Tatán közel 200 fiatal vett részt 

ebben a programban.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök megköszöni, hogy megszokott módon kapták a 

beszámolót. Tartalmi szempontból is megnyugtató, hogy még az országos helyzetnél 

is – ami egyébként kedvező – kedvező helyzetben van a tatai járás. További kérdés, 

hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tatai járás munkaerő-piaci helyzetéről 

szóló előterjesztést: 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai járás munkaerő-piaci helyzetéről szóló 

tájékoztatót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   141/2023. (XI.22.) határozata 

a Tatai járás munkaerő-piaci helyzetéről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai járás munkaerő-piaci helyzetéről szóló 

tájékoztatót. 

 

   Határidő: 2023. november 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

B) Tájékoztató Tata Város Önkormányzata és a helyi gazdaság szereplőinek 

partnerségi kapcsolatáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:  Vámosiné Illés Márta önkormányzati kapcsolattartó 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag megköszöni Vámosiné Illés 

Mártának a munkáját. Úgy gondolja, hogy ezt a kapcsolattartási technikát más 

városokban is mintául lehetne adni. A másik pedig, hogy óriási az, hogy mennyi 

vállalkozás van Tatán és, hogy mennyi tartja a kapcsolatot az Önkormányzattal, 

illetve hogy milyen viszony alakul ki a vállalkozók és a tatai önkormányzat között. 

Úgy gondolja, hogy ez nagyon pozitív és nagyon jó dolog. Úgy gondolja, hogy 

nagyon nagy köszönet jár a vállalkozásoknak azért, hogy ennyire bekapcsolódnak a 

tatai közéletbe, a tatai munkába, a támogatási rendszerekbe, a különböző 

rendezvényeknek a lebonyolításába vagy akár a szervezésébe is. Megnyugtató érzés, 

mennyi mindenben vesznek részt, hogy ebben is segítik az önkormányzatnak a 

munkáját. A beszámoló valóban egy átfogó képet ad arról, hogy milyen is Tatának a 

kapcsolatrendszere, és milyen a vállalkozások részvétele a városi életben. 

 

dr. Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy nagyon tanulságos volt, hogy a 

vállalkozóknak a véleményét megtudhatták arról, hogy az önkormányzati 

szolgáltatások milyen helyzetben vannak.  
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További kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tata Város 

Önkormányzata és a helyi gazdaság szereplőinek partnerségi kapcsolatáról szóló 

tájékoztatót: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Önkormányzata és a helyi gazdaság 

szereplőinek partnerségi kapcsolatáról szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   142/2023. (XI.22.) határozata 

Tata Város Önkormányzata és a helyi gazdaság 

szereplőinek partnerségi kapcsolatáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Önkormányzata és a helyi gazdaság 

szereplőinek partnerségi kapcsolatáról szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2023. november 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

6. napirendi pont: 

A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázatra 

beérkezett jelentkezések elbírálása 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. 

További kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázatra beérkezett jelentkezések 

elbírálásáról szóló határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíjpályázat keretében 11 fő részére 

az előterjesztésben felsorolt pályázati azonosító számok 

alpaján, havi 8.000,- Ft (Nyolcezer forint) összegű 

támogatást ítél meg 10 hónapra, azaz két egymást követő 
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tanulmányi félévre, a 2023/24. tanév második (tavaszi), 

illetve a 2024/25. tanév első (őszi) félévére, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   143/2023. (XI.22.) határozata 

a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázatra beérkezett jelentkezések 

elbírálásáról  

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíjpályázat keretében 11 fő részére 

az előterjesztésben felsorolt pályázati azonosító számok 

alpaján, havi 8.000,- Ft (Nyolcezer forint) összegű 

támogatást ítél meg 10 hónapra, azaz két egymást követő 

tanulmányi félévre, a 2023/24. tanév második (tavaszi), 

illetve a 2024/25. tanév első (őszi) félévére, 

 

Határidő: 2023. december 6. 

   Felelős:    Michl József polgármester 

 

 

További kérdés, bejelentés nem hangzik el, így a bizottság a mai ülést zárt ülés 

keretében folytatja. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

    dr. Varga András               Kőszegi Istvánné 

              bizottsági elnök                     bizottsági tag 


